
 
 
 
 
     P R O T O K Ó Ł  XXXIV/09 
 
    
 
   Z obrad Sesji RadyMiasta i Gminy Dolsk  
 
   Z dnia 26 czerw ca 2009 roku  
 
    

W dniu 26 czerwca  2009 roku odbyła się uroczysta Sesja Rady 
Miasta i Gminy Dolsk z okazji 650 lecia nadania praw miejskich . 

   Miastu Dolsk . 
 
   Proponowany porządek obrad Sesji  
   1.Odbycie XXXXIV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk, 
   2.Otwarcie wystawy okolicznościowej  
   3.Wręczenie sztandaru Kołu Łowieckiemu „Knieja „ w Dolsku  
 
 
    Ad.1Otwarcie Sesji  RMiG Dolsk  
 

Otwarcia uroczystej Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał 
wszystkich zebranych  i poprosił wszystkich o powstanie i odśpiewanie  
hymnu. 

Następnie powitał radnych  oraz wszystkich przy byłych gości. 
Szczególnie powitał : 

 
 
   Pana Marka Wozniaka  Marszałka Województwa Wielkopolskiego , 

Pana Tadeusza Waczyńskiego Starostę Sremskiego  
Pana  Tomasza Korczaka  Burmistrza Międzylesia  wraz z  
towarzysząca mu oficjalna delegacja , 
Pana Marka Jańczaka Burmistrza Borku Wlkp  
Pana Mariana Flaczyńskiego – Wójta gminy Brodnica  
Pana Pawła Bukselewicza  - Burmistrza Krzywinia , 
Pana Teofila Marciniaka  Burmistrza KsiąŜa Wlkp;  
Pana  Adama Lewandowskiego – Burmistrza Sremu , 
Pana Jana Kemekersa  wiceburmistrza Noordenvelg 
Wraz z towarzyszącymi osobami ., 
Pana  Łukasza Burkiewicza z-c Burmistrza Gostynia ,  
Pana Stanisława Andrzejczaka Z-cę Wójta Gminy Jaraczewo , 
Pana Sachina Aziz, Prezesa ATIK –Tureckiej Izby Gospodarczej . 
 
 



 Ad.2 Wystąpienie okolicznościowe Burmistrza Miasta i 
Gminy Dolsk Henryka Litka / zał. nr 2 do protokołu /. 
 
Zabierając  głos Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka   
pokrótce przybliŜył  dzieje naszego miasteczka  oraz osiągnięcia jakie 
udało nam się w ostatnich latach  zdobyć i zrobić dla rozwoju naszego 
miasta i gminy . 
 
 
 Ad.3.  Wręczenie odznak pamiątkowych „ Za Zasługi dla  
Miasta i Gminy Dolsk  
 
Uchwałę o nadaniu odznak pamiątkowych przedstawił Burmistrz 
Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka  – uchwała została podjęta  w 
dniu 3 czerwca 2009 roku nr XXXIII/208/09. 
Prezentacji wszystkich odznaczonych dokonała Pani Mirela Godawa 
Kierownik Referatu Obywatelskiego. 
Następnie wręczenia tych odznaczeń dokonał Burmistrz Miasta i 
Gminy Dolsk Henryk Litka     
Odznakę pamiątkową ” Za zasługi dla Miasta i Gminy Dolsk otrzymały 
następujące  osoby : 
Kazimierz Burzyński 
Jan Ciszewicz  

   Ryszard Ciszewicz   
Joke Ensing  
Bogdan Gagat 
Ryszard Jankowiak 
Zbigniew Kierzkowski  
Tomasz Korczak  
Bogdan Kómoch 
Van den Laan 
Zenon Mendyka 
Wojciech Mróz  
Romuald Ochocki  
Tadeusz Pacyński 
Tadeusz Pazoła 
Edwarda Plackowska  
Andzrzej Ratajczak  
Henryk Schwanke  
Teresa Stryczyńska  
Roman Szymański  
Krystyna Trybuś  
Benedykt Włodarczak  
Jacek Woroch  
Koło Pszelarskie w Dolsku  
 
 
 
 
 



Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka  dokonując wręczeń 
tych odznak Ŝyczył wszystkim odznaczonym  duŜo sukcesu i 
powodzenia w Ŝyciu  osobistym – w tym punkcie wręczono 
odznaczonym kwiaty . 
 
W imieniu odznaczonych glos zabrał ks. Ryszard Jankowiak ,który 
podziękował za otrzymane odznaki i pokrótce  omówił  historię swego 
Ŝycia na tym terenie  i na zakończenie stwierdził, Ŝe jest na tym terenie 
35 lat  i nie zamienił by tego  zamieszkania na Ŝadne inne gdyŜ Ŝyje się 
tu  bardzo dobrze i bardzo urokliwie . 
 
Dalsza części Sesji przebiegała  w następujący sposób. 
- wykład poświęcony historii naszego miasteczka wygłoszony  
Przez prof. .dra habilitowanego nauk historycznych Waldemara 
Łazugę . 
Profesor Łazuga powiedział między innymi o dalszych dziejach 
historycznych dot. naszego miasteczka  wspominając  powstanie 
pierwszego kółka rolniczego oraz udział mieszkańców w powstaniu 
wlkp. 
Miasteczko jest z tradycjami tak Ŝe na zakończenie  wykładu prof. 
Łazuga Ŝyczył wszystkim utrzymania tradycyjnego charakteru tego 
miasteczka  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowwski podziękował Panu 
Prof. Za przedstawiony wykład i przybliŜenie zebranym na Sali  
historycznego rysu naszego miasteczka . 
Zgodnie  z programem dzisiejszych obrad  nadszedł czas na 
wystąpienie gości . 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Marszałka 
Województwa Pana Marka Wozniaka ,który sprawuje honorowy 
patronat nad obchodami jubileuszowymi  650 rocznicy nadania praw 
miejskich  miastu Dolsk . 
 
Zabierając  głos Pan Marszałek  podziękował za zaproszenie  które 
przyjął z największą satysfakcja  i zadowoleniem stwierdzając  
równocześnie ,Ŝe Dolsk wspaniale się rozwinął i rozwija zauwaŜa się 
duŜa dbałość o to najmniejsze miasteczko w wielkopolsce . 
Dla mieszkańców ma dobrą wiadomość ,Ŝe pod koniec tego roku rusza 
inwestycja dot. budowy drogi Poznań Rawicz na którą to mieszkańcy 
czekają z utęsknieniem . 
śyczył dla całej społeczności  Dolska wytrwałości w dąŜeniu do celu i 
wykonania tych zadań które stawiają sobie do wykonania . 
 
Następnie glos zabrał Starosta Śremski ,który głos zabrał w imieniu 
wszystkich zaproszonych samorządowców ,który w ich imieniu złoŜył 
najszczersze Ŝyczenia z okazji tak zacnego jubileuszu . 
 
Równie  Ŝyczenia zostały złoŜone przez przedstawicieli 
zaprzyjaŜnionych gmin  
Pana Tomasza Korczaka  Burmistrza Międzylesia  
Pana Jana Kemekersa  viceburmistrza Noordenweld  



Wszystkie osoby składające Ŝyczenia  Ŝyczyły dalszego rozwoju Dolska 
i doczekania następujących jubileuszy . 
Pan Tomasz Korczak Burmistrz Międzylesia stwierdził, Ŝe tak zacny  
jubileusz jakiego Dolsk doczekał to wydarzenie bardzo waŜne w 
historii Dolska i chciałby aŜeby nasza współpraca pomiędzy gminami 
trwała jak najdłuŜej i tez doczekała jubileuszu . 
Natomiast Viceburmistrz Noorderveld  równieŜ  wyraził swoje 
zadowolenie z dotychczasowej współpracy  zaznaczając ,Ŝe 
Noorderveld nie ma szans doczekania takiego jubileuszu gdyŜ do tej 
pory nie posiada praw miejskich . 
śyczenia złoŜone przez viceburmistrza teŜ dotyczyły dalszej 
współpracy  oraz dalszego rozwoju miasta Dolska . 
Na zakończenia przekazywania wszystkich Ŝyczeń składający je  
przekazywani na ręce Burmistrza drobne upominki oraz kwiaty za które 
to Ŝyczenia  Burmistrz MiG Henryk Litka złoŜył serdeczne 
podziękowania . 
Oprócz wyŜej złoŜonych Ŝyczeń Pan  Benedykt Włodarczak złoŜył 
Burmistrzowi indywidualne Ŝyczenia wręczając przy tej okazji 
upominek w postaci rzeŜby w drzewie w postaci  św. Michała  
Burmistrz MiG Henryk Litka   podziękował wszystkim za złoŜone  
Ŝyczenia ,kwiaty i upominki  i wyraził swoja radość  z tego Ŝe tyle 
zacnych gości skorzystało z zaproszenia na dzisiejszą uroczystą sesje i 
w tak spontaniczny sposób zostały przekazane szczere Ŝyczenia z okazji 
650 lecia nadania praw miejskich . 
 
Glos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski, który  
poinformował ze branych ,Ŝe wystąpienie gości zakończyło oficjalną 
cześć dzisiejszej Sesji i zakończył jej obrady  
Następnie zaprosił wszystkich do wysłuchania koncertu wybitnego 
artysty p. Sławomira Krama absolwenta  Akademii Muzycznej w 
Poznaniu  
Koncert Pana Krama spotkał się z bardzo duŜym zainteresowaniem i 
aplauzem ze strony publiczności tym bardziej, jak wspomniał Pan Kram 
jego rodzina pochodzi z Dolska i do Dolska czuje pewien sentyment . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował Panu 
Kramowi  na zakończenie występu wręczając mu  kwiaty oraz 
towarzyszącej mu solistce  
Po występie  Pana Krama Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich  
na zwiedzanie wystawy okolicznościowej zorganizowanej przez Pana 
Benedykta Włodarczaka . oraz dokonywanie wpisów w Księdze 
Pamiątkowej . 
Zakończeniem uroczystej Sesji było wręczenie  na dolskim rynku 
sztandaru Kołu Łowieckiemu. Knieja w Dolsku . 
Uroczystość ta miała bardzo uroczystą oprawę ,wszyscy uczestnicy 
Sesji brali w niej udział  
Oprócz tego w uroczystości i brali udział  członkowie koła 
Łowieckiego oraz władze Polskiego Związku Łowieckiego w Poznaniu 
oraz poczty sztandarowe w okolicznych kół Łowieckich . 



Dokonano uroczystego wręczenia sztandaru i odczytano uchwałę 
Zarządu  PZŁ, która to uchwała zatwierdziła posiadanie takiego 
sztandaru przez Kolo Łowieckie. 
Na dolskim rynku zabrzmiała muzyka myśliwska co nadało  tej 
uroczystości  podniosły charakter. 
Wszystkie delegacje złoŜyły z tej okazji Ŝyczenia . 
 
Na tym uroczysta Sesja została zakończona . 
 
 
Protokolant      Przewodniczący Rady  
Stefania Gagat       Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


